
Geachte raads- en commissieleden, 

 

Vanavond beraadslaagt u over de concept RES N-HN, en de wensen en bedenkingen van/door de ge-

meente Medemblik. 

Verontrustend is dat het hele IJsselmeer, althans op het grondgebied van de gemeenten in Noord-

Holland Noord, op bladzijde 32 groen is gearceerd, hetgeen zou betekenen “Zon + wind”, met de 

aanduiding: “471 ha en 61 turbines”. 

In de tekst lezen we vervolgens dat het gaat om een theoretisch zoekgebied. Min of meer geruststel-

lend wordt aangegeven dat wellicht lagere aantallen realistisch zijn. 

Op pagina 68 vinden we het kaartje van de kop van Noord-Holland, waar “theoretisch” 83 ha zonne-

cellen en  16 windturbines kunnen komen, en op bladzijde 93, waar we in het Westfriese gedeelte 

nog eens 307 ha theoretisch voor zonnecellen bestemd zien, en waar theoretisch 36 windturbines 

kunnen komen. 

Ik besef ten volle dat we, met elkaar, een enorme energie-opgave hebben, en conventionele centra-

les met rokende schoorstenen of kerncentrales met veiligheids- en afvalproblematiek zijn minder 

aantrekkelijke alternatieven dan zonne- en windenergie. De bestuurlijke opgave van Rijks-, provincia-

le en gemeentelijke overheid is daarom niet makkelijk. Maar volgens mij is het uw taak om de belan-

gen van de beoogde energieproductie afwegen ten opzichte van alle andere belangen. 

Sinds jaar en dag is de mens er aan gewend om zijn problemen elders neer te leggen. Ik hoef u het 

NIMBY-principe niet uit te leggen. Zeeën en grote meren, zoals Marker- en IJsselmeer, dreigen daar-

bij gemakkelijk te worden opgeofferd, immers, ze liggen in niemands “backyard”. 

Ik vermoed en hoop dat ik u niet hoef uit te leggen dat het IJsselmeer - het prachtige water dat bin-

nen onze gemeente Medemblik over een lengte van zo’n 15 kilometer aansluit op land - economisch, 

ecologisch, landschappelijk en maatschappelijk van groot belang is. In algemene zin, maar zeker voor 

inwoners, bedrijven en recreanten binnen de gemeente Medemblik. De Westfriese Omringdijk is een 

monument van onschatbare historische waarde. Aantasting voor energieproductie kan en mag in 

mijn, en hopelijk ook in uw ogen, alléén plaatshebben als er geen goede of bruikbare alternatieven 

zijn. 

Voor wat betreft windmolens, er staan er al vele op land, en inmiddels ook vele op de ooit open 

(Noord)zee. Op het land en in zee zou volgens mij eerst moeten worden gezocht naar mogelijkheden 

om huidige molens te vervangen door molens met een hogere opbrengst, en naar mogelijkheden om 

de bestaande gebieden te verdichten. Een cluster windmolens in het IJsselmeer, zoals die op pagina 

92 is ingetekend, is een onvoorstelbare, en in mijn ogen onnodige verkrachting van dat prachtige wa-

ter.  

Als je nu op Staveren staat, is de Ambtenaar goed te zien. 25 turbines halverwege Staveren en Me-

demblik zouden een pisvlek vormen in het blikveld van eenieder die van het Medemblikse, en dan 

bedoel ik niet de stad, maar de gemeente, over het IJsselmeer uitkijkt. Ik hoop dat u beseft welke 

schade dat tot gevolg zal hebben voor recreatie en toerisme, toch economische pijlers van onze ge-

meente. 

Voor wat betreft zonnecellen, het is voor mij onbegrijpelijk dat in een gebied waar nog zoveel daken 

onbenutte ruimte hebben voor zonnecellen, het water van het IJsselmeer een zoekgebied zou moe-

ten zijn. Het benoemen tot zoekgebied nodigt mensen er toe uit om daar ook daadwerkelijk te gaan 



zoeken, en daarom heeft bijvoorbeeld ir. Buitendijk bedacht dat maar liefst 855 ha van het IJssel- en 

Markermeer bedekt zou moeten worden met zonnepanelen. Aaneengesloten zou dat een gebied zijn 

van bijna 3 x 3 km. Zelfs verspreid, verstop je dat niet. Het gaat een ongelooflijk groot beslag leggen 

op de beleving van IJssel- en Markermeer, en de waarde daarvan voor de overige functies ongeloof-

lijk veel schade doen. Er zijn wellicht nog veel alternatieven mogelijk. Mijn bedrijf heeft al jaren zon-

necellen op één van zijn daken, en heeft nog wel een paar duizend vierkante meter over, maar mijn 

energiemaatschappij heeft bericht gegeven dat ze geen capaciteit hebben om eventuele meerpro-

ductie af te nemen. Geen wonder dat er nog zoveel daken onbenut zijn. Wie kan daar iets aan doen? 

De gedachte om het IJsselmeer te benutten voor energieproductie, is in mijn ogen te bestempelen 

als financieel gestuurde planologie. Niet zoeken naar waar een nodige ontwikkeling het beste zou 

passen, maar naar waar deze het minste kost, of waar deze de meeste euro’s oplevert. Behoorlijk 

bestuur zou dat niet op zijn geweten moeten willen hebben. 

In Andijk is prima land- of tuinbouwgrond, waar wellicht ten onrechte ooit een bedrijvenbestemming 

op was gelegd,  opgeofferd voor een zonnecellenpark. Leverde nét iets meer op dan land- of tuin-

bouw. Financieel gestuurde planologie. Voor elke planoloog een gruwel. Laat dat soort zaken 

alsjeblieft niet toe voor het IJsselmeer! 

Jachthaven Andijk bestaat dankzij het prachtige IJsselmeer. Deze inspraak is dus ingegeven door óns 

economisch belang. Het is goed als u daar oog voor hebt. Op ons terrein zijn nog 6 andere bedrijven 

gevestigd die ook bestaan dankzij het IJsselmeer. En we zijn zeker niet het enige bedrijf of bedrijven-

gebied dat economisch afhankelijk is van het IJsselmeer. Ook de gemeente Medemblik heeft belang 

bij het behoud van het IJsselmeer. Mijn oproep is om de kip met de gouden eieren níet te slachten. 

En stel uzelf de vraag maar hoeveel (gouden) eieren een half geslachte kip nog zal leggen…… 

Ik roep u daarom op om stelling te nemen tegen een verdere aantasting van de economische, ecolo-

gische, landschappelijke en maatschappelijke waarden van “ons” IJsselmeer, en de RES af te wijzen 

waar hij die waardes aantast. 
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